
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte lezer, 

 

 

Klimaatverandering vraagt om ingrijpende keuzes. Voor iedereen. Daarom doen veel 

inwoners van Groningen hun best energie te besparen. Ze isoleren bijvoorbeeld hun 

huis. Zo willen ze een steentje bijdragen aan het tegengaan van klimaatverandering. 

Ook wij als gemeente Groningen nemen maatregelen om energie te besparen. We 

stimuleren elektrisch rijden, we werken aan een emissievrije binnenstad en leggen 

wind- en zonneparken aan – om een paar voorbeelden te noemen. Zo draagt iedereen 

een steentje bij.  

 

In een stad waarin iedereen probeert energie te besparen, vinden we het onuitlegbaar 

dat in de winter buiten op veel terrassen de terrasverwarming volop brandt. Afgelopen 

winter vonden we het extra pijnlijk. Dat was een winter waarin inwoners en 

ondernemers de energieprijzen zo zagen stijgen dat ze de kachel niet aan durfden te 

zetten, en toch stond buiten de terrasverwarming vaak aan. Daarbij past het verwarmen 

van de buitenlucht niet bij onze ambitie om in 2035 een CO2-neutrale stad te zijn. We 

willen voorop lopen in de energietransitie.  

 

Kortom: we zijn van mening dat terrasverwarming geen plek meer heeft in onze 

gemeente. Daarom schreven we al eerder aan uw raad (o.a. in onze brieven aan uw 

raad over het beeldkwaliteitsplan Grote Markt en in de brief over de invulling van 

noodpakket Energiekosten) dat we voornemens waren verdere maatregelen te willen 

nemen. Die maatregelen vindt u in onderstaande brief. Ook leest u over de manieren 

waarop we ondernemers willen ondersteunen in het uitfaseren van terrasverwarmers.  

 

Wat gaan we doen? 

Onderwerp  Aanpak terrasverwarming 

Steller 

 ter informatie 

Eva Oosterloo/ Simon Poelstra 
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Volgvel 1 

 

We nemen onze verantwoordelijkheid door in te zetten op duurzame vormen van 

terrasverwarming en zullen andere vormen van terrasverwarming op termijn 

verbieden. We werken de komende tijd via Groningen Werkt Slim (GWS) samen met 

Koninklijke Horeca Nederland (KHN) en de Groninger City Club (GCC) in de volle 

breedte aan het verduurzamen van het terras, maar ook het pand. Ook faciliteren we 

via GWS een aantal ondersteunende regelingen waarvan horecaondernemers gebruik 

kunnen maken. 

 

Zo roepen we vooraleerst een subsidieregeling in het leven voor horecaondernemers 

die vervangende, niet milieubelastende stoel- of terrasverwarming willen aanschaffen. 

Deze subsidie kan bijvoorbeeld aangevraagd worden voor met groene stroom op te 

laden warmtekussens of dekentjes. Insteek bij deze regeling is dat we tot aan 50% 

meebetalen aan de aanschaf van dit soort oplossingen. Zo kunnen horecaklanten ook 

in de winter tóch warm op het terras zitten.  

 

Daarnaast kunnen Groninger horecaondernemers die zich willen onderscheiden op 

duurzaamheid vanaf heden het label ‘Groen Genieten’ verdienen. Met dit label toont 

een bedrijf aan dat ze aan een aantal verduurzamingseisen voldoet. GWS bezoekt 

momenteel horecaondernemers om met ze te bespreken of (en hoe) ze hiervoor in 

aanmerking kunnen komen. Het gaat dan bijvoorbeeld over de inkoop van groene 

stroom, slimme ventilatie en isolatiemaatregelen. 

 

Ondernemers die daadwerkelijk maatregelen willen nemen, kunnen (afhankelijk van 

hun energieverbruik) vanaf dit najaar gebruik maken van de verschillende 

gemeentelijke subsidieregelingen: 

 

- een subsidie om specialistisch onderzoek te laten doen naar 

besparingsmogelijkheden; 

- een subsidie voor de financiering van de onrendabele top bij de verduurzaming van 

gemeentelijke monumenten; 

- vouchers voor de aanschaf van materialen voor kleine besparingsmaatregelen; 

- vouchers voor het op de eigen vestiging laten uitvoeren van kleine 

besparingsmaatregelen door een montagebedrijf. 

 

We zetten dus vooral in op samenwerking en (financiële) ondersteuning van de 

ondernemers. Uiteindelijk willen we ook graag handhaven. Juridisch is die ruimte er 

nu niet. We verwachten dat de nieuwe omgevingswet daartoe wél de juridische 

handvaten zal bieden. Bij het in werking treden van de omgevingswet mag een 

bevoegd gezag (zoals de gemeente) in het omgevingsplan extra regels ter bescherming 

van de fysieke leefomgeving opnemen. Daarom nemen we een verbod op 

terrasverwarmers zo snel als mogelijk op in de nieuwe omgevingsplannen. Daarbij 

geven we wel aan dat dat enige tijd zal duren: we verwachten dat de uitvoering van de 

Omgevingswet arbeidsintensief is en veel tijd kost. Dat betekent dat ondernemers – 

met onze ondersteuning en subsidieregelingen - ruim de tijd hebben zich voor te 

bereiden.  

 

Samengevat 

Kortom: we zetten ons in om het verbod op terrasverwarmers op te nemen in de 

nieuwe omgevingsplannen. Dat kondigen we nu aan om ondernemers ruimschoots de 

tijd te geven zich voor te bereiden. Daarbij komen we ondernemers die hun oude 
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terrasverwarming willen vervangen financieel tegemoet. Ook faciliteren we 

ondernemers op verschillende manieren om stappen te nemen bij de verduurzaming 

van terras (en hun pand). Ook werken we via Groningen Werkt Slim samen met KHN 

en GCC aan de invoering van een ‘Groen Genieten’-label.  

 

In het voorjaar van 2024 zullen we uw raad verder informeren over de stand van 

zaken.  

 

We vertrouwen erop u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben,  

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


